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شــکایت بازیکنــان و مربیــان خارجــی به 
فیفــا و شکســت فوتبــال ایــران در غالب 
موارد که به پرداخت غرامت های سنگین 
منتهی می شود، یکی از خبرهای معمول 
فوتبال مان در ســال های گذشــته بــوده و 
همچنــان این وضعیت نامناســب ادامه 
دارد. اگر از پرونده هایی که باشگاه هایمان 
بــا آن دســت و پنجــه نــرم می کننــد و به 
دنبــال نوشــدارو بعــد از مــرگ ســهراب 
بایــد قــرارداد مــارک  هســتند بگذریــم، 
باشــیم  داشــته  نظــر  مــد  را  ویلموتــس 
دادگاه  در  شکســت مان  صــورت  در  کــه 
غرامــت   )CAS( ورزش  بین المللــی 
سنگینی به فوتبال ایران تحمیل می کند. 
در واقــع صحبت از غرامــت 120 میلیارد 
تومانی است که ســرمربی بلژیکی سابق 
تیم ملی به دنبال آن اســت. در این میان 
افشــای قــرارداد ویلموتس نشــان داد که 
مهم تریــن و خبرســازترین بخــش ایــن 
قرارداد مربوط به بند فسخ است. در این 
بند ذکر شــده هر کــدام از طرفین قرارداد 
را فســخ کننــد، فدراســیون فوتبــال بایــد 
مبلغ 3 ماه دســتمزد را به عنوان غرامت 
پرداخت کند. ابهام بزرگ و نگران کننده 
هم در پایان همین بند وجود دارد؛ جایی 
که جمله CERTAIN FEE OR در پرانتز 
قید شده، به معنای یک مبلغ مشخص. 
بررســی  منظــور  بــه  »ایــران«  خبرنــگار 
ایــن مربــی  بندهــای جنجالــی قــرارداد 
بلژیکی کــه مورد بحث و چالش اســت و 

البته ماجرای بازگشــت علی کفاشیان به 
فدراســیون فوتبال با آرش شکرریز و نادر 
شــکری، دو کارشــناس و مشــاور حقوقی 

فوتبال گفت وگویی انجام داده است.
ë  شکری: بند جنجالی قرارداد ویلموتس 

کاملاً به ضرر ماست
نادر شــکری، رئیــس انجمن 
ورزش  حقوقــی  علمــی 
اشــاره  بــا  ابتــدا  در  ایــران 
به ایــن موضــوع کــه 2 بار 
از طــرف ایــن انجمــن برای 
انتشــار متن کامل قــرارداد با فدراســیون 
فوتبــال تمــاس گرفتــم اما پاســخی داده 
نشد، بیان داشت: »من تقاضا داشتم این 
قرارداد منتشر شود تا این انجمن قرارداد 
را بررسی کند، یک حقوقدان نمی تواند با 
اســتناد به یک بند از قرارداد درخصوص 
یک پرونده اظهار نظر کند. اصل شفافیت 
حکــم می کنــد که قرارداد منتشــر شــود و 
پس از آن بگوییم که شرایط قرارداد مثلًا 
در فلان بند به ســودمان یا در فلان بند به 
ضررمــان اســت و در نهایت ایــن پرونده 
به ســودمان خواهد بود یا خیر. نمی توان 
بــا صحبت در مــورد یک بنــد اظهار نظر 
حقوقــی کرد. بایــد در پرونــده ویلموتس 
بررسی شود که امکان دفاع از این پرونده 

وجود دارد یا خیر.«
او درخصــوص بنــد جنجالی قــرارداد 
کــه مربوط بــه پرداخت غرامــت 3 ماهه 
یا یک مبلغ مشــخص است، افزود: »این 
بنــد کامــلًا به ضرر ما اســت و این را عامه 
هــم متوجــه می شــوند. علاوه بر شــرایط 
قــرارداد مــا قواعــد عمومــی ای داریم که 

می توانیــم از این قواعد به ســود خودمان 
استفاده کنیم. این قواعد عمومی مربوط 
به قصوری اســت که در پایبندی به بحث 
قــرارداد می شــود و بتوانیــم حداقــل این 
قصــور را به اثبات برســانیم. این تجربه را 
ما در دادگاه بین المللی داریم و توانستیم 
با وجود قواعد عمومی پرونده را به ســود 

خودمان ببندیم.«
رئیــس انجمن علمی حقوقــی ورزش 
ایــران بیان داشــت: »مــا در اکثــر پرونده ها 
بازنــده هســتیم و این به دلیل عــدم دفاع 
مؤثــر در پرونده هــا اســت یعنی پرونــده از 
تمامی جهات بررســی نمی شــود. مدیران 
ورزشــی باید بدانند که قرارداد تنها نوشتن 
2 خط نیست، ممکن است در طول مدت 
قرارداد شــرایطی بــه وجود بیایــد تا طرف 
مقابــل قصوری انجــام دهد یا شــرطی در 
متن قرارداد باشــد که توجهی به آن شرط 
نشــده باشــد. تیم انجمن حقوقی ایران را 
اســاتید دانشگاه ها تشــکیل داده اند و همه 
عضــو جهانی حقوق ورزشــی هســتند و ما 
حاضریــم به صورت رایگان به فدراســیون 
و باشــگاه ها مشــاوره بدهیــم. در ســال 88 
قانونی به نام دسترسی به اطلاعات توسط 
مجلــس شــورای اســلامی تصویب شــد تا 
اطلاعــات  اجرایــی  دســتگاه های  تمامــی 
مربــوط بــه قراردادهــا را در اختیــار عموم 
قرار دهند که این اصل به هیچ وجه توسط 
فدراسیون فوتبال رعایت نمی شود. فیفا و 
IOC مهم تریــن و اصلی ترین اصل شــان، 
شفافیت است. فدراسیون فوتبال قطره ای 
اطلاعــات می دهد و قطــره ای جلو می رود 
و در نهایــت در تمامــی پرونده هــا بازنــده 

می شــود.« او ادامــه داد: »مــن یک پرونده 
در دادگاه بین المللــی ورزش داشــتم کــه 
شکایت از طرف کمیته ملی المپیک ایران 
از یــک مربی شــنا بــود. در آنجا یــک بند از 
قــرارداد به ضرر کمیته ملــی المپیک بود، 
در ایــن بند آمده بود کــه اگر مربی در طول 
مدت 4 سال قرارداد فسخ قرارداد کند، کل 
مبلغ قرارداد باید پرداخت شود، این مربی 
بعد از 8 ماه قرارداد خود را فسخ کرده بود 
و کل 4 ســال را مطالبــه کرده بــود و بالغ بر 
چند صد هزار یورو مطالبه داشته در حالی 
که مــا در یک بنــد قرارداد شــرایطی ایجاد 
کــرده بودیــم تا این اتفاق نیفتد. با اســتناد 
به آن بند ما در این پرونده موفق شدیم.« 

رئیس انجمــن علمی حقوقی ورزش 
ایران درخصوص بازگشت علی کفاشیان 
به فوتبال افزود: »فدراســیون ها به عنوان 
یــک نهــاد عمومــی شــناخته شــده اند و 
قانون بازنشســتگی مشــمول فدراســیون 
فوتبال هم می شــود. فیفا به هیچ عنوان 
اعلام نکــرده که فدراســیون ها نمی تواند 
می گویــد  فیفــا  باشــد.  عمومــی  نهــاد 
از  را  استقلال شــان  بحــث  فدراســیون ها 
دولــت رعایت کننــد. فدراســیون فوتبال 
یک مؤسســه خصوصــی نیســت و جنبه 
عمومــی دارد بــه ایــن دلیل بایــد قوانین 

دولتی را رعایت کند.« 
ë  شــکرریز: ویلموتس می توانــد کل مبلغ

قرارداد را دریافت کند
وکیــل  شــکرریز،  آرش 
فوتبــال  بین المللــی 
درخصــوص  ابتــدا  در 
و  کــی روش  تفاوت هــای 

ویلموتــس صحبت کــرد: »کــی روش 
بــه هیــچ وجــه دلال نبــود و بــه دلیــل 
تحریم هــا بارها حقوق خود را دریافت 
نکــرد و با ایــن وجود بــر قــرارداد خود 
پایبنــد بــود. او تعهد و وظیفه شناســی 
برایش اهمیت زیادی داشــت. مهدی 
تــاج یک بار برای همیشــه بایــد اعلام 
کنــد که چه کســی بــه او اعلام کــرد که 
کــی روش بــرود؟ بایــد مــردم آنهایــی 
کــه بــه منافع ملــی خیانــت کردنــد را 
بشناســند. مافیایــی کــه ویلموتــس را 
بــه ایــران  آورد، باید به مــردم معرفی 

شود.«
او با اشــاره به این موضوع که در زمان 
انعقــاد قــرارداد بایــد دید چه کســانی به 
عنوان مشــاور حقوقی در کنار فدراســیون 
فوتبــال بودنــد، گفــت: »چــرا اشــخاص 
موجهــی همچون روزبه وثــوق احمدی و 
احمدرضا براتــی در زمان انعقاد قرارداد 
در کنار فدراســیون فوتبــال نبودند؟! باید 
قرارداد نوشــته شــده فدراسیون فوتبال با 
ویلموتــس از قالب محرمانه خارج شــود 
و ایــن قــرارداد در اختیــار عمــوم مــردم 
قــرار بگیــرد. تنهــا بخش هایی از قــرارداد 
ویلموتــس در فوتبال برتر منتشــر شــد و 
این به هیچ وجه برای اعلام نظر حقوقی 

کافی نیست.«
شــکرریز با اشــاره به پرداخت غرامت 
3 ماهــه یــا یــک مبلغ مشــخص افــزود: 
ورزشــی  موجــه  دلیــل  بــه  »ویلموتــس 
بــه ایــن بنــد از قــرارداد اســتناد می کنــد. 
براساس قانون اگر دستمزد بیش از 3 ماه 
پرداخت نشود، مربی می تواند فسخ کند. 

او می گویــد بیــش از 6 ماه اســت که مبلغ 
قــرارداد را دریافــت نکردم بــه این علت 
که دلیل موجه ورزشــی اســت، قــراردادم 
را فســخ کــردم. زمانی که بــه دلیل موجه 
ورزشی باشد، مستحق دریافت کل مبلغ 
قرارداد است مثل استراماچونی و شفر که 

این اتفاق برایشان افتاد.«
ایــن وکیل بین المللی فوتبــال اظهار 
داشــت: »فدراســیون می دانســت که در 
شرایط تحریمی است چرا در بند قرارداد 
نیــاورد که ما پــول را براســاس تحریم ها 
می توانیــم پرداخــت کنیــم. متأســفانه 
ضعیــف  را  قراردادهــا  تعمــداً  برخــی 
می بندنــد. این به 2 بحث بســتگی دارد 
یا این مدیر ورزشی جاهل است یا عالم. 
اگر جاهل است که اهلیت ندارد اگر عالم 
اســت که رفیق مجرم اســت. ویلموتس 
30 میلیــارد تومان تــا به اینجــا دریافت 
کــرده، ایــن 30 میلیارد بابــت باخت به 
بحرین و عراق بود؟ ما ادعای ویلموتس 
را نخواندیم. آقای لودیک، وکیل پرونده 
ویلموتس است، این آقا همانی است که 
چندین پرونده تراکتور را در CAS باخته. 
کویــن کنســتانت در زمان حضــورش در 
تراکتــور بیمــار بــود و مــا در پرونــده او با 

دفاعیات لودیک بازنده شدیم.«
او بــا اشــاره به موضوع بازگشــت علی 
کفاشــیان بــه فوتبــال افــزود: »کفاشــیان 
پشــت  را  خــود  ســاله  یــک  محرومیــت 
سرگذشــته و می تواند به فوتبــال بازگردد 
اما او بازنشســته است و براساس مباحث 
بازنشســتگی امکان بازگشت او به فوتبال 

وجود ندارد.«

مهر شکست در پرونده 
ویلموتس

نادر شکری و آرش شکرریز 2 حقوقدان ورزشی برخلاف مهدی تاج خوشبین نیستند

کوریره دلو اسپورت )ایتالیا(
در آســتانه فینــال جام حذفــی ایتالیــا میان 
ناپولی و یوونتوس، دِلورنتیس رئیس باشگاه 
ناپولی مصاحبــه ای کرده و واقعیت هایی را 
درباره جدایی مائوریتســیو ســاری سرمربی 
فعلــی یــووه از ناپولــی بیــان کــرده اســت. 
موضوعی که تیتر یک این روزنامه هم شده 
و در آن بــه نقل از دِلورنتیس نوشــته شــده: 

»ساری به من خیانت کرد«

مارکا )اسپانیا(
رئال مادریــد در بازگشــت خــود بــه لالیگا 
موفق شد خیلی زود نسخه ایبار را بپیچد 
و تیــم زیــن الدیــن زیــدان 3 گل بــه ایــن 
تیــم زد تا از بارســا در جدول عقب نیفتد. 
موضوعی که این روزنامه با انتشار عکسی 
از شادی ســرخیو راموس و ادن آزارد تیتر 
»در مسیر سریع« را برای آن انتخاب کرده 

است.

میرر اسپورت )انگلیس(
پیرامریک اوبامیانگ مهاجم گابنی آرسنال 
چــه  نمی دانــد  و  دارد  دشــواری  شــرایط 
تصمیمی بگیرد. توپچی هــا می خواهند او 
بمانــد اما این بازیکن پیشــنهادهای خوبی 
دریافــت کرده که ممکن اســت بــه جدایی 
او منجــر شــود. این ســوژه ای اســت که این 
روزنامــه روی جلــد خود برده و تیتــر »اوبا و 

خروج« را برای آن برگزیده است.

اطلاعیه باشگاه استقلال درخصوص 3 پرونده

فعلًا خطری تهدیدمان نمی کند
روز گذشــته باشــگاه اســتقلال توضیحاتــی را پیرامون پرونده هــای وینفرد 
شــفر، بویان نایدنوف و ایســما ارائه کرد. در اطلاعیه باشگاه استقلال آمده 
اســت: »درخصوص طلب استقلال به باشــگاه پاختاکور ازبکستان جهت 
انتقال ایســما مهاجم فصل گذشته اســتقلال نامه ای مبنی بر محرومیت 
باشــگاه دریافت نشــده و حداقل یک ماه زمان تشــکیل دادگاه، یک هفته 
زمان صدور حکم و یک ماه زمان اعتراض به حکم وجود دارد و مسئولان 
باشــگاه بــه دنبال حــل این مســأله تا قبــل از ایجــاد هرگونــه تهدید علیه 
آبی ها هســتند. در پرونده بویان نایدنوف، بویان در تاریخ 8 اردیبهشت به 
باشگاه شماره حسابش را اعلام کرد و طبق رأی فیفا ۴۵ روز مهلت جهت 
پرداخــت بدهی وجــود دارد )22 خرداد( که این مبلغ پرداخت نشــد و در 
ادامه باشــگاه با محرومیت از 3 پنجره نقــل و انتقالاتی روبه رو خواهد بود 
که البته این محرومیت بلافاصله پس از پرداخت مبلغ رفع خواهد شد. او 
به باشــگاه استقلال اعلام کرده که فعلًا عدم دریافت پول را به فیفا اعلام 
نمی کند تا باشگاه با محرومیت مواجه نشود. البته با توجه به شروع پنجره 
نقل و انتقالاتی از حدود یک ماه و نیم دیگر، باشــگاه استقلال قطعاً تا آن 
زمان پول بویان را پرداخت خواهد کرد. در پرونده وینفرد شــفر، ســرمربی 
آلمانی ســابق نیز تا امروز )دوشــنبه( فرصت ارســال جواب به فیفا وجود 
داشــته که نامه ای در این خصوص تنظیم و به فیفا ارســال شــده است که 
در آن با اســتناد به شرایط خاص ناشی از بیماری کرونا، از فیفا درخواست 
شــده کــه 120 روز به باشــگاه مهلت داده شــود تا بتواند بــه تعهدات خود 

عمل کند.«

حسن یزدانی، محبوب ترین کشتی گیر جهان
اینســتاگرام اتحادیه جهانی کشــتی کــه در چند ماه اخیر با وجود شــیوع 
ویــروس کرونــا و تعطیلی مســابقات فعال بوده و بــرای مخاطبان خود 
ســرگرمی های زیــادی را فراهــم کــرده، اخیــراً اقــدام بــه برگــزاری یــک 
تورنمنت مجازی کرد؛ مسابقاتی که جنگ محبوبیت بین بزرگان کشتی 
آزاد جهان بود. از ایران محمدحسین محمدیان و حسن یزدانی در این 
جدول 16 نفره حضور داشــتند که محمدیان خیلی زود حذف شــد، اما 
حســن یزدانــی رقبای خــود را در رقابت مجازی محبوبیــت یکی پس از 
دیگــری شکســت داد. نابغه جویباری کشــتی ایران که نــه تنها در داخل 
کشــور، بلکه در تمام جهان به خاطر رفتار و نوع کشــتی خود طرفداران 
زیــادی دارد، در یــک رقابت نزدیک توانســت با کســب 53 درصد آرا و 

حدود 164 هزار رأی قهرمان این تورنمنت مجازی شود.

موسوی در سایپا؛ سید همه را غافلگیر کرد
ســیدمحمد موســوی، مدافــع تیم ملــی والیبال ایران که ســال گذشــته 
در پــلاس لیگا و تیم اولیشــتن لهســتان حضور داشــت، تصمیم گرفت 
بــرای فصــل آینده در لیگ ایران و تیم ســایپا حضور داشــته باشــد. این 
تصمیم موســوی بازتابی در رســانه های والیبال جهان داشــت. ســایت 
worldofvolley نوشــت که باشــگاه کوزبــاس، دارنده مــدال برنز فصل 
گذشــته لیگ روســیه از جمله تیم هایی بود که موســوی می توانســت در 
آن حضور پیدا کند، اما پتار کرمانوویچ، ملی پوش صربستانی راهی این 
تیم شــد. به این ترتیب موســوی اقدامی غافلگیر کننــده انجام داد و به 

سایپا رفت.«

کی روش: مأموریت ایران ممکن کردن غیرممکن ها بود
کارلــوس کــی روش، ســرمربی تیم ملــی فوتبال ایــران در ســالروز دیدار 
ایــران - مراکش در جام جهانی 2018 روســیه درخصــوص آن دیدار به 
ایســنا گفــت: »آن دیدار بــرای ما با شــادی و غرور همراه بــود. من بعد 

تــلاش  و  فــداکاری  همــه  آن  از 
از  قبــل  شــدم.  خوشــحال  بســیار 
قهرمــان  تیــم   3 مقابــل  بــازی 
می دانســتیم که کار ســخت است 
بــود.  مشــخص  مأموریــت  امــا 
مأموریــت مــا ممکــن کــردن غیر 
ممکن و در هر شــرایطی، رسیدن 
بــه مرحله حذفی بود.« این مربی 
مــا  اینکــه  درخصــوص  پرتغالــی 
در  هــم  را  پرتغــال  می توانســتیم 

لحظات آخر شکســت دهیم و اگر تیم کشــورتان را شکســت می دادیم، 
چه احساســی داشــتید، گفت: »اگر پیروز می شدیم، احساسم مثل همه 
بردها بود. از پیروزی خوشــحال می شــدیم و بازیکنان و کادر را ســتایش 
می کردیم.« ســرمربی فعلی کلمبیا درباره اینکه در زمان هدایت ایران 
آیا کاری بود که نیاز بود انجام شود؟ چنین واکنشی داشت: »نه! گذشته 
اســت. اکنــون فقط باید از خاطــرات خوب لذت ببریم. مــن هرگز اجازه 
نمی دهــم بازیکنانــم به خاطــر کمبودها بــدون تمرکز بــازی کنند. آنها 

همیشه با هوشیاری، تعهد و غرور بازی می کردند.«

شانس کم بیرانوند برای حضور در ترکیب آنتورپ
سایت »voetbal24« بلژیک دیروز در گزارشی به نقل و انتقالات باشگاه 
آنتــورپ پرداخت و دربــاره  علیرضا بیرانوند نوشــت: »با کمال تعجب 
آنتورپ قصد دارد دورازه بان 28 ساله تیم ملی ایران را جذب کند. این 
باشــگاه به نظر می رسید با جذب بوتز جانشین بولات برای فصل آینده 
را مشــخص کرده اما حضور بیرانوند معــادلات را بهم می زند و او برای 
قــرار گرفتــن در ترکیب اصلــی باید در فصل آینــده با بوتــز رقابت کند. 
آنتورپ برای جذب بیرانوند باید 630 هزار یورو به باشــگاه پرســپولیس 
پرداخت کند.« این رسانه همچنین از کاربرانش سؤال کرد: »بیرانوند یا 
بوتز به عنوان گلر یک آنتورپ انتخاب می شود؟« که در این نظرسنجی 
80 درصــد بــه بوتــز رأی دادند و تنهــا 20 درصد معتقد بودنــد بیرانوند 
گلــر اصلی می شــود. گفتنی اســت باشــگاه پرســپولیس هــم در نامه ای 
بــه باشــگاه آنتورپ اعــلام کــرد بیرانونــد در راســتای اجــرای توافقنامه 
ســه جانبه با فراهم شــدن شــرایط و اعلام از ســوی طــرف مقابل آماده 

سفر به بلژیک است.

اختصاص تسهیلات اشتغالزایی برای قهرمانان
عبــاس نظریــان مادوانــی، رئیس مرکــز مشــارکت ها، ســرمایه گذاری و 
اقتصاد ورزش گفت: »از نظر ما قهرمانان ورزشــی که ســال های زیادی 
از عمر خود را برای اعتلای اهداف کشــور گذاشــته و روی ســکو های ملی 
و بین المللــی قــرار گرفته انــد، جزو نخبگان کشــور هســتند و از آن جایی 
کــه عمــر دوران قهرمانی در ورزش کوتاه اســت باید برای اشــتغال آنها 
چاره ای اندیشــیده می شد. در راســتای این موضوع، طرح کسب و کار و 
اشتغال ورزشکاران را تدوین و به وزارت کار ارائه کردیم که خوشبختانه 
کلیات آن به تصویب رســید و قرار شــد برنامه عملیاتی این طرح را نیز 
بزودی تدوین کنیم. برای این طرح حدود 200 میلیارد تومان پیش بینی 

شده که حدود 5 هزار قهرمان ورزشی کشور شاغل خواهند شد.«

پیروزی پر گل سپاهان مقابل ذوب آهن
ســپاهان یکشــنبه شــب در دیداری تدارکاتی به مصاف همشهری خود 
ذوب آهــن خــود رفــت و موفق شــد1-4 به پیــروزی برســد. گل های زرد 
پوشــان در این بازی را محمدرضا مهدی زاده، سجاد شهباززاده )2( گل 

و شایان مصلح به ثمر رساندند.

ب
زتا

با

انصراف از لیگ برتر با امضاهای اجباری؟
مهدی: لیگ را با رعایت پروتکل های بهداشتی برگزار می کنیم

دیروز  خبری منتشــر شد مبنی بر این که تراکتور، شهرخودرو، ماشین سازی، 
پارس جنوبی، پیکان و نســاجی با ارســال نامه ای به حیدر بهاروند سرپرست 
فدراسیون فوتبال اعلام کرده اند که از حضور در ادامه مسابقات لیگ نوزدهم 
معذور هستند. شنیده ها حاکی از آن است که تعدادی از این باشگاه ها، تأیید 
نامــه اعتراض به برگــزاری لیگ برتر را اجبــاری کرده اند و بــه زور از بازیکنان 
خود امضا گرفته اند. در این بین عبدالله ویسی، سرمربی پیکان گفت: »ما از 
شرکت در لیگ انصراف نداده ایم و این حرف ها دروغ است. ما فقط نامه ای 
را امضا کردیم و در آن خواســتیم فدراســیون فوتبال تضمین کند که مسائل 
بهداشــتی در تمرینــات رعایت می شــود.« او در پاســخ بــه این ســؤال که آیا 
خودش زیر این نامه را امضا کرد یا نه هم گفت: بله من آن را امضا کردم ولی 
بــه عنوان مثال سرپرســت ما آن را امضا نکرد یــا 10 بازیکن تیم ما با امضای 
آن موافقت نکردند.« مهدی در واکنش به نامه ای علیه برگزاری مســابقات 
لیــگ برتر گفت: »من با برخی نفرات باشــگاه ها بــه صورت تلفنی صحبت 
کردم که همگی انتشار متن چنین نامه ای را تکذیب کردند ولی ما با رعایت 
کامل پروتکل های بهداشــتی اعلام شده از سوی ســتاد ملی مبارزه با کرونا و 

فیفا، مسابقات لیگ و جام حذفی را برگزار می کنیم.«

محمد محمدی سدهی
خبرنگار

 

اســت  هفتــه ای  چنــد  تیم هــا  اینکــه  بــا 
تمرینــات خــود را آغــاز کرده انــد و هفتــه 
بیســت و دوم رقابت ها نیز هشــتم و نهم 
تیرماه طبق برنامه برگزار خواهد شد، ولی 
باز هم اخباری مبنی بر انصراف تعدادی 
از تیم هــا از حضــور در ایــن رقابت هــا بــه 
گوش می رســد. غلامرضا بهروان، مشاور 
امور مسابقات سازمان لیگ فوتبال ایران 
دربــاره خبــر منتشــر شــده درخصــوص 
انصــراف 6 باشــگاه لیــگ برتــری کــه بــه 
امضای مربیان و بازیکنان آنها هم رسیده، 
به خبرنگار »ایران« گفت: »من در جریان 
این نامه نیستم اما وقتی برنامه مسابقات 
اعلام شده، یعنی اینکه تیم ها باید بیایند 
بــازی کنند.« اگر باشــگاهی در مســابقات 
شــرکت نکنــد یــا انصــراف بدهــد، طبــق 
قوانین بــا آن برخــورد می شــود؟ بهروان 
بــه ایــن ســؤال چنیــن پاســخ داد: »بلــه. 
قانونگذار در این خصوص پیش بینی های 
لازم را کــرده اســت.« او دربــاره اینکه اگر 6 
باشــگاه انصــراف بدهند، لیگ برتــر با 10 
تیم برگزار خواهد شد، گفت: »نمی دانم. 
اول باید ببینیم چنین نامه ای نوشته شده 
یا نه و دلایل شــان چیســت و بعــد در این 

خصوص به اظهار نظر بپردازیم.«
ایــن در شــرایطی اســت که تیم هــا در 
حال رعایت کردن پروتکل های بهداشتی 
هســتند و تمرینــات خــود را هــم برگــزار 
می کننــد. بهــروان در ایــن باره ادامــه داد: 
بــه معنــای آن  »اگــر رعایــت می کننــد، 
است که می خواهند در مسابقات شرکت 
کننــد. همه تیم ها تســت کرونــا داده اند و 

تمرینات شان را هم شروع کرده اند.«
رضا ســعیدی، ســخنگوی فدراسیون 
پزشــکی ورزشــی گفته بــود که کمتــر از 2 
درصــد بازیکنــان به کرونا مبتلا هســتند. 
بهــروان دربــاره اینکه این آمــار خوبی به 
نظر می رسد را تأیید کرد و گفت: »بله این 
آمار خوبی است. ضمن اینکه یک سری 
از بازیکنان که تست اول شان مثبت بود، 
بعد از یک هفته تســت دوم شــان منفی 
بــود.« انتقادهــای برخــی بابــت شــروع 
مجدد مســابقات در شــرایطی اســت که 
گروهــی دیگر بســیار مشــتاق آغــاز لیگ 
برتر هستند. محســن ربیع خواه،  هافبک 
پرسپولیس در گفت وگو با »ایران« به این 
موضوع اشــاره کرد که همه کسب و کارها 
باز شــده و تفاوتی میان فوتبالیســت ها و 
مردم وجــود نــدارد. بهــروان در این باره 
چنین نظر داد: »آغاز رقابت های ورزشی 

و لیگ یک تصمیم ملی است. ستاد ملی 
مبارزه با کرونا، ریاست محترم جمهوری، 
فدراســیون  جوانــان،  و  ورزش  وزارت 
فوتبال و فدراســیون پزشــکی ورزشــی که 
خیلــی تخصصــی ایــن مســائل را دنبال 
می کنــد، همــه روی این موضــوع صحه 

گذاشته اند.«
بهروان درباره انتقادها و کنایه هایی که 
به او پــس از صحبت هایش درخصوص 
تصمیــم دربــاره شــروع لیگ شــده بود، 
چنین واکنشــی داشت: »اشــکالی ندارد. 
الان جامعــه طــوری شــده کــه هر کســی 
را می بینــد.  از منظــر خــودش مســائل 
به قول شــاعر هر کســی نقش خویشــتن 
بینــد در آب ولــی ما به فوتبال مملکت و 
فوتبال ملی فکــر می کنیم و اتفاقــاً برای 
برگزاری مسابقات منافع باشگاه ها و همه 
چیــز در نظــر گرفته شــده اســت. ضمن 
اینکــه اولویــت هــم ســلامتی بازیکنــان 
و همــه عوامــل دســت انــدرکار برگزاری 
مســابقات اســت. آنهــا هــم مثــل همــه 
بخش هــای جامعــه بــرای ما محتــرم و 
عزیزند ولی فوتبال هم بخشــی از زندگی 
اســت و زندگی مردم هم جریــان دارد.« 
مخالفت ها در شــرایطی انجام می شــود 
کــه تیم ملی فوتبــال مهر و آبــان باید در 

مرحلــه مقدماتــی جــام جهانــی 2022  
قطــر، 3 دیــدار حســاس را برگــزار کنــد و 
بازیکنان در این حــدود 4 ماه باید خود را 
در شرایط بازی قرار دهند. بهروان در این 
بــاره گفت: »بله همینطور اســت. به غیر 
از این ما مســابقات لیگ قهرمانان آســیا 
را هــم در پیش داریــم. آنجا دیگر اینطور 
نیســت کــه بگوینــد مــا بــازی نمی کنیم. 
می خواهند اینجا بازی نکنند، آنجا بازی 
کننــد؟ اصلًا چه تضمینی وجــود دارد که 
آن موقع شرایط بهتر شده باشد؟ با توجه 
به اینکه متخصصــان می گویند تا زمانی 
که واکسن کرونا کشف نشود وضع همین 
است، باید پروتکل ها و بهداشت فردی را 

بیشتر رعایت کرد.«
بــا ایــن حال، بــه نظر می رســد کــه در 
نهایــت صعــود بــه جــام جهانــی بــرای 
همــه اهالــی فوتبــال ایــران از همــه چیــز 
مهم تر باشــد. بهــروان در این بــاره گفت: 
»صد درصــد از منظر فوتبال ملی همین 
طور اســت ولی حضور شایســته تیم های 
باشگاهی ما در آسیا هم خیلی مهم است. 
همــه این ها منــوط به این اســت که لیگ 
منظمی داشته باشیم و در این شرایط تیم 
ملی ما هم در حالت بهتری در مسابقات 

ظاهر خواهد شد.«

غلامرضا بهروان، مشاور امور مسابقات سازمان لیگ در گفت وگو با»ایران«:
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